



	Одри Эдда Кэтлин ван Хеемстра Хэпбёрн-Растон родилась 4 мая 1929 года в Икселлесе, Брюссель, Бельгия.

 Склонность к сцене проявилась, когда Эдде исполнилось всего три года, и мать впервые привезла её в Англию. В городке Фолкстон на побережье девочка сбежала от матери. Её обнаружили возле эстрады, на которой играл оркестр. Эдда самозабвенно танцевала к удовольствию небольшой толпы, приветствовавшей это неожиданное сольное выступление...
Отношения между родителями вскоре стали натянутыми, начались ссоры, которые на девочку влияли самым пагубным образом. Она все больше и больше замыкалась в себе, всё чаще проводила время вне домашних стен — обычно с книжкой, где-нибудь под деревом. 
Среди сверстников друзей у Эдды было мало. Застенчивая, нервная девочка, у которой появилась неотвязная привычка грызть ногти, предпочитала одиночество или общество всякой домашней живности — кошек, собак, кроликов, лошадей, которых рядом было предостаточно.
 Школьные годы провела в оккупированном фашистами Арнхеме (Голландия), где она жила с матерью после развода родителей.

 Училась хореографии в Арнхеймской консерватории в Амстердаме и лондонской балетной школе Мари Рамбер
В 1948 году — дебют в кино в фильме Шарля Югано «Семь уроков голландского».
В начале 1950-х годов переехала в Нью-Йорк и в 1953 году её пригласили на главную роль в «Римских каникулах». Одновременно со сьёмками в Риме она ездила в Америку, где играла главную роль в мюзикле «Жижи».
После успеха «Римских каникул» заключила контракт со студией «Парамаунт» и начинает сниматься в фильме «Сабрина». 
	Audrey Edda Kathleen van Heemstra Ruston-Hepburn was born on May 4th 1929 in Ixelles (Brussels, Belgium).

Edda’s inclination for stage came out when she was only three years old and her mother brought her to England for the first time. In the small town of Folkestone, on the coast, the girl ran away from her mother.  She was found near the stage, where the orchestra was performing. Edda was devotedly dancing, to the entertainment of the small crowd that was welcoming this unexpected solo performance…
Soon relationships between Edda’s parents became strained; they were constantly quarrelling with each other which had the most negative impact on the girl. She was becoming more and more introverted and increasingly spending her time outside the house – usually with a book, somewhere under a tree. 
Edda had few friends among her peers. The shy, nervous girl, which had developed an obtrusive habit of biting her nails, preferred being alone or with all kinds of pets – cats, dogs, rabbits, horses, of which there were enough and to spare. 
Audrey spent her school time in Arnhem (Holland), which was occupied by fascists. She lived there with her mother after her parents’ divorce. 

Audry studied choreography in Arnhem Conservatory in Amsterdam and Marie Rambert’s Ballet school in London. 
In 1948 she made her screen debut in Charles Huguenot’s film “Dutch in Seven Lessons”.
At the beginning of the 1950s, she moved to New-York and in 1953 she was offered the lead role in “Roman Holiday”. At the same time as Audrey was on a set in Rome, she went to America, where she was playing the lead role in the musical “Gigi”.
After the success of “Roman Holiday” she tied up a contract with the Paramount Studios and started featuring in the film “Sabrina”. 



